
PARTILAP
a privi-éra lapja. xxvii. országos médiatábor, balatonfenyves. 2007. július 8., vasárnap

Hangosak vagyunk?
Zaj-baj: a „köcsögözés” másik oldala

Milyen emberi problémák állnak a szomszédaink nagy visszhangot 
kiváltó beszólásai mögött? Riportereink akciója a másik utcában.  3.old.

Hangos előadás – A hang 
útja a rádióban címmel tar-
tott előadást Kiss Gábor. Be-
szélt a mikrofon, a keverő-
pult, a dinamikaszabályozók, a 
telefonhybrid, a „monitorok” 
és a számítógépek szerepéről. 
Az előadás után Kiss Gábor 
hazautazott a táborból.

Születésnaposok – A tá-
bor ideje alatt három tábo-
rozót is felköszönthetünk szü-
letésnapja alkalmából. Legko-
rábban Leca Mónika ünnepel, 
aki július 10-én lesz 17 éves. 
A tábor utolsó napján, július 
15-én Borossay Fanni tölti be 
15. életévét.

Kosárbajnok – A DUE-
táborhoz közeli Nádas büfé-
ben rövid időre megfordult a 
kupa győztes bajnokcsapat, a 
Szolnoki Olaj Kosárlabda Klub 
egyik legkiemelkedőbb játéko-
sa, Molnár András. A kosaras-
nak időhiány miatt csak  egy 
fotóra volt ideje.

Mi mennyi? Európa-bajnok 
a táborban!Hol terheljük a pénztárcánkat?

Táncoslábú táborozók
A hétfői kirándulás előtt megnéztük a bog-
lári st rand árait. Összehasonlító táblánk és 
fenyvesi költségvetés a 2. oldalon M iben rokon a 

DUE feeling és a 
Hip-Hop életér-
zés? Megtudhat-
játok Peller Danitól 
és a hip-hop tánc 
Európa-bajnoká-
tól, az első táboros 
Gönczi Petrától.

8. oldal 
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Pro és kontra: a boglári ételbár ugyan 
kicsivel drágább, ám a kiválasztott fo-
gásokat a magyar tenger teljes pano-
rámáját csodálva fog yaszthatjuk el. 
A Nádas büfé hangulatosabb, közel van 

a szálláshoz, és vonzóbb árakkal kecseg-
tet, de sajnos a Balaton csodálása helyett 
a büféfalat meg egymást  nézhetjük. Per-
sze ez sem baj.

Csató Márton,  Nagy Zsolt

Fenyves kontra Boglár

Hol terheljük a pénztárcánkat?

FFEENNYYVVEESS
ArArananyy ÁsÁszozokk
171700 FtFt//p/ ohho árár
282 0/ kororsósó

hahambmbururgeg r
303 0 FtFt/d/dbb

sajtjtos
35350 FtF /db

soonkkás
35350 Ft/db

saajtjtosos-s-sonkás
40400 Ft/d/ b
fufulll  extra
55550 Ft/db 

papalalacsc inta
25250 0 FtF /2db

kávéé  1303  Ft/csésze
gyyror s 550/db

BBBBOOOGLÁÁÁÁR
AArArany y ÁsÁ zzzzok
118181 0 0 Ftt/pohhhhár
300/0/ korsssósó

hambmbururgegeerr
3550 0 FtFt/d/dbb

ccsirkebuburrggerr
420 0 FtFt//ddbb

paalaaacsinintaa 1001 00 Ft/dbb
kkákávévé 13030//cséészsze

gyros 45450/0 dbdb

Július 9-én hétfőn ellátogatunk a ba-
laton boglári tűzoltóságra. A látogatás cél-
ja, a tűzoltó parancsnokság megtekintése 
illetve hogy egy katasztrófavédelmi prog-
ram részesei legyünk. A tanulás után „kör-
túra Bogláron lábbuszon” program követ-
kezik. A nagyétkűek kedvéért összehasonlí-
tottuk a boglári és a fenyvesi magyar riviéra 

partjai mellett lévő helyek árait. Ezek mellé 
készítettünk egy árkalkulációt arról, hogy 
az emberek pénztárcáikhoz mérve meny-
nyi pénzből tudnak naponta kijönni az 
utánozhatatlan  balatonfenyfesi Nádas bü-
fé árai mellett.

Kajakérdések. Minden, amit enni – inni 
és tudni akarsz. Fenyves kontra Boglár.

Mibe kerül egy nap?
Spórolós
3 × 2 dl kóla  420 Ft
1 hambaurger 300 Ft
1 kávé 130 Ft
Összesen 850 Ft

Átlagos
3 × 2 dl kóla 420 Ft
2 korsó sör 560 Ft
1 dupla hamburger 450 Ft
1 palacsinta 250 Ft
1 kávé 130 Ft
Összesen 1810 Ft

Sokat költő
5 × 2 dl kóla 700 Ft
3 korsó sör 840 Ft
1 cigánypecsenye 850 Ft
2 hamburger 600 Ft
2 kávé 260 Ft
Összesen 3250 Ft

Az összegeket a 
Nádas büfé áraival 

 kalkuláltuk.

FENYVES
Arany Ászok
170 Ft/pohár
280/ korsó

hamburger
300 Ft/db

sajtos
350 Ft/db

sonkás
350 Ft/db

sajtos-sonkás
400 Ft/db
full extra
550 Ft/db 

palacsinta
250 Ft/2db

kávé 130 Ft/csésze
gyros 550/db

BOGLÁR
Arany Ászok
180 Ft/pohár
300/ korsó

hamburger
350 Ft/db

csirkeburger
420 Ft/db

palacsinta 100 Ft/db
kávé 130/csésze

gyros 450/db
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Már a tábor elején megtapasztalhattuk, 
hogy szomszédaink nem kifejezetten ér-
tékelik a programunkat, legyen szó akár 
forgószínpadról vagy esti vetélkedőről. A 
táborlakók körében nemtetszést váltott 
ki a durva hangnem, azonban kíváncsiak 
voltunk az érem másik oldalára is. 

Molnár Mihályné és családja 20 éve él a 
táborhely mellett, és hozzájuk is áthallatszik 
a kihangosított előadások zaja, de ők már 
megszokták a táborok nyüzsgő életét.

Mihalecz József családjával együtt él itt 
közel 40 éve. Egyedül az zavarja, amikor 
a hangszóró őrületes hangerővel szól. Vi-
szont belátja, hogy egy ifj úsági médiatá-
borhoz elhagyhatatlan a hangfal és a zene. 

Rót Eriket kifejezetten zavarja a tábor za-
ja, régebben fel is jelentettek egy itt meg-
rendezett tábort. Talán ők sem panaszkod-
nának, ha nem lenne kisgyermekük, aki 
nem tud aludni az est i programok hang-
zavarától. 

A Rádió Zoo Déli Krónikájának mun-
katársai is akcióztak ma délelőtt. Nekik a 
neve elhallgatását kérő köcsögöző szom-
széd azt állította, hogy vendégeit test i erő-
vel  tartotta vissza attól, hogy a vetélkedő 
alatt baseball-ütővel rontsanak a tábor-
ra.   A „ne ugass!”-t visszaszóló táborla-
kónak viszont azt üzente, hogy még egy 
ilyen esetén ő maga jön át a fa test ápoló-
val revansot venni. 

   Piskolti Anna

Jóban-rosszban a szomszédokkal
Hang-okoskodás?
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H. Tóth Hajnalka
– Honnan 

jött az ötlet, 
hogy még egy 
tévés csoport 
legyen a tá-
borban?

– Elsősorban Dávidtól és 
tőlem származik. Bennem 
először akkor fogalmazó-
dott meg, mikor magam is 
láttam azt, hogy a tévések 
milyen jó dolgokat készítet-
tek az elmúlt 3 évben. Mivel 
én is a televíziózásban dolgo-
zom, felmerült, hogy mennyi 
olyan műfaj van, amit eset-
leg tábori szinten is meg le-
hetne valósítani.

– A TV Egy csapatában 
igen összeszokott a társa-
ság. Nem féltek attól, hogy 
ők gyorsabban és hatéko-
nyabban tudnak dolgozni, 
mint az újak?

–  Igen, a mi csoportunk-
ban 12 emberből zömében el-
ső táborozók vannak. Való-
színűleg nekünk több ener-
giát kell befektetnünk ahhoz, 

hogy ugyanaz az eredmény 
szülessen. Nem rutinból dol-
gozunk, hanem igenis tanul-
nunk kell, de hát innen szép 
nyerni.  Igyekszünk megmu-
tatni, hogy mi is képesek va-
gyunk arra, hogy egy mű-
sort összerakjunk.

– Nem rivalizáltok a má-
sik csoporttal?

– Nem gon  dolnám, hogy 
riva l izá lás lenne. Mint 
ahogy az évek alatt a rá-
diós- újságírós csoportok is 
egymás mellett dolgoznak, 
úgy mi is egymást fogjuk 
motiválni. 

Kruzslicz Dávid
– Miért volt 

szükség egy 
másik televí-
ziózással fog-
lalkozó csa-
patnak?

– A tévés csoport nem ré-
gi dolog, viszont az elmúlt 
három évben nem volt ver-
senytársunk, nem volt mihez 
hasonlítani azt, amit készí-
tettünk. Azt szerettük vol-
na, hogyha versenyhelyzet 
alakul ki.

– Konkurenciának tekin-
titek őket?

– Így van.
– Mi a véleményed a két 

csoport erőviszonyát illető-
en?

– Az volt a cél, hogy ha-
sonló erősségű csoporto-
kat állítsunk össze. Biztos, 
hogy a mi oldalunkon kicsit 
több a tapasztalat, ugyan-
akkor ezek olyan dolgok, 

amik gyorsan elsajátítha-
tóak. Egyáltalán nem biz-
tos, hogy ez a végeredmé-
nyen meg fog látszani. Ami 
különbség lehet, hogy Haj-
ni inkább magazinos mű-
sorokban dolgozik, míg én 
hírműsorban, aminek hatá-
sa valószínűleg érződni fog 
a munkákon is.

Árgyellán Edina

Vége az egyeduralomnak
A DUE tábor több évtizedes pályafutása alatt először 
fordult elő, hogy két televíziós csoport is belevethe-
ti magát a munkába. A már négy éve működő TV EGY 
mellett idén a Parti Képesek is kamerát ragadtak. A két 
csoport viszonyáról H. Tóth Hajnalkát és Kruzslicz Dá-
vidot kérdeztük.

 „…igenis tanulnunk 
kell, de hát innen 

szép nyerni.”

 „…a mi oldalunkon 
kicsit több a tapasz-

talat…”
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– Hogyan kerültél a tá-
borunkba?

– Tavaly volt itt Váczi Vi-
rág, az Aktív szerkesztője elő-
adást  tartani. H. Tóth Haj-
nalkával egy embert keres-
tek, aki ismeri a televízió-
zást  és egy táborban is ké-
pes jól érezni magát. Ekkor 
kerültem szóba én.

– Külső szemlélőként mi 
a véleményed a táborról és 
a szervezetről?

– Maga a tábor nagyon 
jó. A szervezet is szim-
patikus, hiszen én is ha-
sonlóan kezdtem a pályá-
mat a TV-vel egy if júsá-
gi videóműhelyben. Na-
gyon támogatom az ilyen 
törekvéseket, amikor fi-
atalok jönnek és készíte-
nek mindent, ami érdek-
li őket, legyen az akár tv, 
rádió vagy újság. Kipró-
bálják, játszanak és eldön-
tik, tetszik-e a dolog. Min-
denképp remek ötlet a tábor 
így, hogy ti magatok dolgoz-
tok, tapasztaltok. 

– Csoportvezetőként van 

valami gondod a fegyelem-
tartással?

– Abszolút semmi.
– Azzal sincsen gond, hogy 

a legtöbben nem ismerik egy-
mást  a csoportokban?

– Ez általában egy tábor-
ban így szokott lenni. Egy-két 
nap alatt mindenki megismeri 
a társait, így a harmadik napon 
pedig ez már egyáltalán nem 
okoz gondot. Most  kezdődnek 
a közös programok, amikor 
együtt készítitek az anyagokat, 
együtt forgattok és együtt ta-

láltok témát. Akkor mindenki 
rá lesz utalva arra, hogy megis-
merkedjen a többiekkel. Én is 
ugyan így, folyamatosan meg-
ismerem a társaságot.  

– Mi a munkád lényege itt 
a táborban?

– Gyakorlatilag annyi, hogy 
technikailag segítségére va-
gyok a csapatnak. Másrészt is-
merem a televíziózás formai 
részeit, így tudok tanácsokat 
adni, illetve mesélni a csapat 
tagjainak, mikor mit célsze-
rű tenniük. 

– Ez neked kikapcsolódás?
– Igen. A TV2-ben valami-

vel komolyabb a munka és jó-
val feszítettebb a tempó, ami-
hez igazodni kell. 

Király Lilla

Vígh arc a táborban 

Vígh Róbertet, a TV2 munkatársát kérdeztük, mint a Par-
ti képesek új csoportvezetőjét első benyomásairól a tá-
borunkat illetően, valamint arról, hogyan lehet munká-
jával a táborlakók segítségére. Mesélt állásáról és arról, 
hogy került kapcsolatba a DUE-val.

Vígh Róbert – Vágja a témát

Új csoportvezető munkatárs
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Napjainkban gyakran tetten érhető a mé-
dia elbulvárosodása. Az Info Rádió ripor-
terének, Herczeg Zsoltnak pénteki elő-
adásában felvetődött a bulvárcikkek kö-
zönségvonzó hatása. De vajon káros-e ez? 
Marad-e értékes információt közlő hír-
forrás, vagy a bulvár a szenzációhajhász 
eszközökkel végleg elvonja a fi gyelmün-
ket? Áldás vagy átok a bulvár? 

Ahhoz, hogy megértsük a kérdést , előbb 
nézzük meg, mi jellemzi a bulvár műfaját. 
A célja először is a fi gyelemfelkeltés, majd 
a közember szórakoztatása, de legfőképp 
az, hogy egy lap minél nagyobb profi thoz 
jusson. „Minden újság, egy üzleti vállalko-
zás. Ennek az a lényege, hogy minél több 
pénz jöjjön be” mondta Varga G. Gábor, 
csoportvezető, a Blikk munkatársa.

Hogy ezt hogyan éri el? Főleg a képekkel, 
és a címekkel, mivel az ember ezeket ve-
szi először észre. Ha egymás mellé teszünk 
egy bulvár újságot és egy hagyományos la-
pot, mindjárt tisztán látszik, hogy a bulvár 
mennyivel hivalkodóbb, mennyivel színe-
sebb. A címekkel sincs ez másképp. A bulvár 
sajtó szívesen alkalmaz hangzatos címeket, 
melyekben gyakran szerepelnek a „megöl-
te”, „megtámadta” típusú szavak. A bulvár 
újságra jellemző még az egyszerű, hétköz-
napi nyelvezet. „A legújabb szlenges kifeje-
zéseket is címben (…) vagy akár a cikkben 
használják” mondta Balázs Géza, szakmai 
vezető, nyelvész. Elmondta azt is, hogy az 
újabb szlenges, hétköznapi kifejezések is a 
bulváron keresztül jutnak be a sajtóba. En-
nek nyilván az az oka, hogy a bulvár újsá-
gok igyekeznek minél több ember szemé-

ben népszerűvé válni, aminek egyik eszkö-
ze, hogy mindenki számára könnyen ért-
hető nyelvet használnak.

Az említett bulvár eszközök egyre gyak-
rabban jelennek meg a hagyományos lapok-
ban is. Ennek első, és leginkább észrevehe-
tő jele a jól hangzó, fi gyelemfelkeltő címek 
és képek átvétele. A valódi probléma azon-
ban nem a címekben, hanem a tartalom-
ban keresendő, ugyanis sok igényes, minő-
ségi lap is egyre több bulvár-témát dolgoz 
fel. Ennek az az egyszerű oka, hogy a bul-
vár jobb ízű, könnyebben emészthető ter-
mék, mint a minőségi hírközlés. Természe-
tes, hogy többen veszik, így nagyobb ha-
szon rejlik benne. 

A kérdés tehát az, hogy a bulvár igen 
nagy népszerűségét miként lehet a minő-
ségi híradás szolgálatába állítani. Azt hi-
szem, ez lehetséges. Hallhattunk ugyanis 
Herczeg Zsolt előadásában valamit, ami 
felhívta a figyelmemet a bulvár hasznos 
oldalára is. Ez pedig a bulvár „vivőanyag-
ként” való felhasználása volt. Sokszor elő-
fordul ismertebb riportműsorokban, hogy 
két bulvár pletyka közé egy komolyabb té-
ma is bekerül, amiről az olvasónak, néző-
nek valóban érdemes tudnia. Ezt tovább-
gondolva, a bulvár hírek szórakoztató st í-
lusát felhasználhatjuk annak érdekében, 
hogy rávegyük a közönséget arra, hogy ki-
húzzák magukat a sztárpletykák haszon-
talan, fásult világából, és minőségi hírek-
ben, minőségi szórakozásban részesítsük 
őket. A kérdés tehát adott: a bulvár áldás, 
vagy átok? Talán csak azon múlik, hogyan 
is használjuk.

Kapelner Zsolt

Bulvár sok(k)



PARTILAP • 2007. JÚLIUS 8., VASÁRNAP

 7 

Kovács Barnabás 
(Szlovákia)

A táborról az interneten 
kapott információkat. Bará-
taival együtt vonattal érke-
zett Balatonfenyvesre.

Szívesen búvárkodik, idén 
az Adria partjára készül egy 
egyhetes tudományos jel-
legű terepgyakorlatra. Ha 
kedve tartja felül lovára is. 
Ezt a kedves időtöltést  tíz 
éve űzi. Öt évig zongoráz-
ni tanult, most már csak 
kedvtelésből ül le hangsze-
re mellé. Jelenleg Budapes-
ten tanul.

Kovács Orsolya
(Szlovákia)

Orsi először látogatott el 
táborunkba. Barátjával la-
tin amerikai táncokat tanul-
nak, legkedvesebb táncai a 

salsa, cha-cha, samba, rum-
ba. Ő az iskolai újság főszer-
kesztője. Jó érzéke van ah-
hoz, hogy mi jó újságcikk, 
jó kép, jó rajz. Ki tudja vá-
lasztani az érdekes közvé-
lemény-kutatásokat, a vic-
ces cikkeket, az olyan cik-
keket, amiket senki sem ol-
vasna el.

Burda Andrea
(Svédország)

Andi Svédországból ér-
kezett a Balaton partjára. A 

skandináv hegyek között egy 
Eskilst una nevű városban él 
szüleivel. Az iskolában své-
dül tanulnak, de van angol 
és német órájuk is. Szívesen 
kirándul Magyarországon és 
Erdélyben, ahol nagyszülei 
élnek. Régebben versenyúszó 
volt, most  úszóedző.

Balla Panna
(Belgium)

Apukája katona volt és így 
kerültek hat éve Belgiumba. 

Nem egy városban él, hanem 
egy bázison. Először ameri-
kai suliba járt, majd német 
iskolába kezdett járni. Anya-
nyelvi szinten beszéli az an-
gol és a német nyelvet.

Szívesen sp ortol, a focit, a 
kosárlabdát, a teniszt szere-
ti a legjobban. Évente több-
ször is hazalátogat Magyar-
országra, a nyári szünetben 
több időt tölt itt, és ilyenkor 
jár a DUE táborba is.

Hanesz Júlia

Szeretnétek megtudni, hogy kik élnek a határokon túl? 
Zenészek, sportolók vagy vérbeli újságírók. Elolvashat-
játok, hogy miben érzik magukat otthon és szeretnek-e 
Magyarországra járni.

Határon túl
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Média, Balaton, jó társaság! Mi rejtőzik a 
DUE-érzés mögött? Zala Orsolya, a tábor 
egyik szervezője segít bepillantást nyer-
ni a DUE-tábor előkészületeibe.

– Ez hányadik táborod?
– A tizenharmadik táborom és a hato-

dik, amit szervezek is.
– Mikor értetek ide Balatonfenyvesre? Mi-

kor láttatok munkához?                                                       
– Kedden késő est e, bár csak szerdán tud-

tuk megkezdeni a berendezkedést . A szá-
mítógépek, és hasonló technikai eszközök 
beszerzését úgy két hónapja kezdtük el.

– Sokáig tartott, míg beszereltétek az 
elektromos berendezéseket?

– Igen, végül is ezért jöttünk két nap-
pal korábban. A nulláról kell összerakni 
a st údiókat, fel kell szerelni a tábori han-
gosítást , amelyhez mindent mi hozunk, 
ezt is a nulláról kell megoldani, két nap 

alatt. Általában ilyenkor 
derül ki, ha valami 

elromlik vagy több 
vezeték, ká-

bel  kel l , 
e se t leg 
o t t h o n 

m a r a d t 
valami.

– Melyik 

helyiség berendezése volt a legnagyobb fel-
adat?

– Természetesen a lapszerkesztőségé, 
mert ott van a legtöbb elektronikai beren-
dezés, számítógépek, fénymásoló és létre 
kell hozni egy komplett hálózatot is. Sok 
időbe telt, míg a fi úk összeillesztették a 
technikai berendezéseket, amibe a lelkes 
táborozók is besegítettek.

– Mi volt a legkomolyabb probléma, ami-
vel meg kellett birkóznotok a beszerelés so-
rán?

– Legjobban az előző táborozók nehe-
zítették meg a dolgunkat. Mi úgy gondol-
tuk, hogy idejövünk és lesz egy helyiség, 
ahol lepakolhatjuk a cuccainkat, de a tá-
bor annyira zsúfolt volt, hogy nem tudtak 
nekünk helyet biztosítani, így a szemközti 
házban tudtuk csak letenni a felszerelése-
ket, tehát az érdemi munka kedd helyett 
csak szerda délután kezdődött el. 

– Milyen segítséget nyújtottak a támo-
gatók?

– A támogatók nagy része például esz-
közökkel járult hozzá a tábor felszerelésé-
hez. A technikai eszközöket a Bluefi sh, az 
Apple és a Magyar Rádió biztosította. Az 
internetet a T-Online jóvoltából tudtuk 
bekötni, a többi támogatónk pénzzel se-
gíti a tábort. 

– Számos DUE-s díszítőelemet helyezte-
tek el az udvarban, miért?

– Ezekkel azt akartuk jelezni leg-
inkább, hogy birtokba vettük a terü-
letet. Szerintem jól sikerültek.

Reke Janka

Hogyan készült a DUE-tábor?
Benéztünk a színfalak mögé

FO
TÓ

: W
W

W
.S

XC
.H

U



PARTILAP • 2007. JÚLIUS 8., VASÁRNAP

 9 

Internetírás
Szilágyi Árpád, volt táborlakó és csa-

patvezető tartott előadást  délelőtt az „Új-
ságírás új irányai, avagy mi történik az 
interneten” címmel. Az előadás témája a 
digitális technika, illetve az internet hatá-
sa az újságírásra.

 Elmondása szerint az utóbbi években az 
internet megjelenése mérföldkövet jelentett 
az újságírásban, hisz a világháló új kommu-
nikációs csatornát, és kapcsolattartó esz-
közt is jelent az újságíró számára.

Árpád az 1989-es DUE táborban vett elő-
ször részt. Ekkor már rendelkezett gyakor-
lattal a rádiózás terén, de időközben az új-
ságírást  is megkedvelte. „Mind a kettő kre-
atív lehetőség, ahol alkotni lehet” - mond-
ta. 1990-től volt csoportvezető a kilencve-
nes évek közepéig. Egészen a közelmúltig 
a T-Online munkatársa volt, így aztán ne-
ki köszönhetjük a tábor internet kapcsola-
tát. Most  az RTL Klubnál dolgozik.

„A rádiós, vagy a diákújságíró tábor az 

mindig egy kicsit arról szólt, hogy tíz na-
pon keresztül voltaképpen a táborlakók 
végigssdolgozzák a tábort, de úgy, hogy 
igazából belezúgnak ebbe a tevékenység-
be”- mondta Árpád, aki régi táborozóként 
biztos tudja, miről beszél.

Kapelner Zsolt

A mai nap folyamán a táborlakók a Be fa-
ir! Alapítvány által létrehozott Fair Play- 
Fair Trade világmozgalom előadását lát-
hatják. Németh Gabriellát kérdeztük a 
részletekről.

Ma délelőtt érkezik hozzánk Incze Niko-
letta egyik kollégájával, hogy előadást tart-
sanak. „Niki neve ismerős lehet a régebbi 
táborozóknak, hiszen korábban ő maga is 
járt DUE-s táborokba, későbbiekben pe-
dig a vezetőség tagja is volt.”– mondta el 

a főszervező. Az előadás témája a méltá-
nyos kereskedelem lesz. A 13 órakor kez-
dődő program keretében egy vetítéssel 
egybekötött előadást  láthatunk, különfé-
le játékokkal, nyereményekkel, termékbe-
mutatókkal és kóst olással. 

Ilyen előadásra még nem volt példa a 
DUE-táborok történetében, a témavá-
lasztást  Gabi azzal indokolta, hogy a tá-
bor vezetői érdekesnek találták az alapít-
vány céljait. 

Piskolti Anna

Be fair! – a táborban is

Szilágyi Árpád – már az RTL Klub színeiben
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Míg a táborozók kipakol-
tak, elfoglalták szobáikat, 
megtudták csoportbeosztá-
sukat, két táborlakó Sop-
ronban bulizott a fi atalok 
körében elhíresült VOLT-
Fesztiválon.

A fesztivál, idén 15. alka-
lommal került megrendezés-
re. Az előadók között a ha-
zai és külföldi zenei műfaj-
ok legismertebb képviselői-
nek neve tűnik fel évről év-
re, közülük sokan rendsze-
res visszajárók. 

A DUE tábor két lakója, 
Kis Anett (Th e Hangemberz) 
és Torbik Tibor (Parti Képe-
sek) néhány napos késéssel, 
szombaton délelőtt csatla-
kozott a táborozókhoz Sop-
ronból, ahol együtt buliz-
tak a VOLT-fesztiválon. A 

pár mindkét tagja most  volt 
először ezen a rendezvényen, 
így hatalmas élmény volt 
számukra. Bár azóta sem 
pihenték ki magukat, lelke-
sen mesélték élményeiket. A 
jelzők között a nagyon állat, 
a nagyon jó, a még most  is 
hidegrázós érzés bukkant 
fel először. Tibi elmondása 
szerint meglepetésként ha-
tottak az árak, mivel sokkal 
drágábbra számított. 

Számára egyébként ez 
egy előrehozott szülinapi 
a já nd é k  vol t ,  me s é l t e 

Anett. Szerda este érkez-
tek meg Sopronba, és a há-
rom nap alatt több koncer-
ten is részt vettek, mint a 
Pendulum, Prodigy, Mag-
na Cum Laude. „Élőben lát-
ni és hallani őket, felejthe-
tetlen.” – meséli Tibi átszel-

lemülten. Ákos és a Tank-
csapda koncertje viszont 
nem olyan volt, mint ami-
lyenre számítottak.

Anett számára hatalmas 
dilemma volt, hogy a tábor-
ba is és a fesztiválra is min-
denképp menni szeretett 
volna. Végül a táborba sem 
időben érkeztek és a feszti-
válról is idő előtt távoztak, 
amely egyébként ma hajnalig 
tartott.  Hogy ide érhessenek 
szombaton hajnali három-
kor bontottak sátrat zseb-
lámpa fénye mellett. 

A táborba érve semmi 
másra nem vágytak csak egy 
zuhanyra, majd rögtön be-
lecsöppentek a munka kö-
zepébe. Még ki sem pihen-
ték magukat, máris terve-
zik a következő fesztiválo-
zásokat. Ausztria, Sziget, 
és jövőre újra VOLT.„Na-
gyon ott kell lenni, és nagyon 
érezni kell ezt a feelinget, 
mert nem lehet elmonda-
ni” – mondták.

Takács Timy

VOLT-fesztivál DUE-s szemmel

Ilyen VOLT – és hasonlóan jó lesz jövőre is

Anett és Tibi a fesztiválon
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Tegnap érkezett hozzánk Gönczi Petra, 
Európa-bajnok hip-hop táncos. Petra több 
országos táncversenyen első helyezést ért 
el, és a napokban a győri Eb-n is páratla-
nul teljesített. Minden bizonnyal ő, és a 
szintén hip-hop táncos Peller Dániel tá-
borunk két legmozgékonyabb tagja. Mint 
beszélgetésünkből kiderült, a DUE élet-
érzés sokban hasonlít a hip-hophoz: di-
namikus, ütős, fárasztó, de hatalmas si-
kerélmény, ha összeáll a koreográfi a vagy 
épp a reggeli rádióműsor.

– Hogy kapcsolódik össze nálatok a tánc 
és a DUE tábor?

Gönczi Petra: – Tulajdonképpen nincs 
igazán kapcsolat a kettő között. Érdekel a 
tánc is meg a média is.

Peller Dániel: – Biztos lesz valami buli, 
ott majd táncolunk. 

– Milyen elképzeléseitek vannak a jövőre 
nézve? Tánc vagy inkább média?

G. P.: – Biztos nem leszek táncos, annak 
ellenére, hogy már igen régóta foglalkozom 
vele. Inkább csak hobbi szinten marad.

P. D.: – Én megpróbálom mindkettőt 
összehozni egyszerre. Elhelyezkednék va-
lahol a médiában egy olyan helyen, ahol 
szükség van a saját személyiségre. A tele-
víziózás és a rádiózás érdekel inkább, mert 
azt, amit leírok nem feltétlenül értik meg 
olyan mértékben, mint amihez a hango-
mat adom.

– Miért pont a hip-hop táncot válasz-
tottátok?

G. P: – Igazság szerint én már annyi min-
dent kipróbáltam. A többi st ílust  megun-

tam és maradt ez. Mindegyikben van va-
lami szép. Azelőtt gimnasztikáztam, az 
is tetszett, de a hip-hop annyiból jobb, 
hogy ha csoportban csinálod, az fantasz-
tikus érzés.

– Balettoztál is?
G. P.: – Igen, három évesen kezdtem. 

Volt klasszikus-balett, jazz-balett, ritmi-
kus-sp ortgimnasztika. 

P. D:  – Én nem balettoztam soha. Egy 
éve táncolok. Ha nem vagyok hihetetlenül 
álmos és fáradt, akkor magas fordulatszá-
mon pörgök, és kell valami, amivel ezt le-
vezethetem, erre jó a hip-hop.

 – Lételem a hip-hop, vagy van más sp ort 
is, amivel ezt lehet pótolni?

P. D.: – Végülis a tánc nem csak sp ort, 
amit pótolni lehet. A hip-hop alapjában véve 
megjelenik a zenében, mozgásban, minden-
ben. Ez a legbővebb, mindent átfogó műfaj. 
Akármilyen mozdulatot belerak az ember, 
ha például keveri a gyors, dinamikus, erős 
mozgást  a lágy mozdulatokkal, akkor egy 
nagyon jó dolog sül ki belőle.

 Nardai Alexandra

Táncoslábú táborozók

Petra és Dani – táncos páros
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Egyszerű téma, nem egy-
szerű megjelenítésben. A 
„szerelem vak” kifejezés egé-
szen új köntösben, itt tény-
leg vak. A fi lmet Herendi Gá-
bor jegyzi (Magyar Vándor, 
Valami Amerika) aki ezzel 
az alkotással szerintem új 
szintre emelte a magyar fi lm-
ipart. A főszereplők: Lucia 
Brawley (Lora), Nagy Péter 
(Geri) és Fekete Ernő (Dá-
vid). A történet Lora körül 
forog, aki megvakul sze-
relme, Dávid elvesztésének 
pillanatában, de évek múl-
va találkozik halott kedve-
se öccsével, Gerivel, akivel 
már viszonya volt, és most  
benne „látja” újra egykori 
vőlegényét. A Magyar Film-
szemle 2007-es díjátadó-
ján a diákzsűri különdíját 
nem érdemtelenül szerez-

te meg: a kamera-beállítá-
sok és a vágás is tökéletes, 
a zenei repertoárt színesí-
ti nem egy, idegen nyelven 
íródott dal is. Ónódi Esz-
ter búgó szinkronhangja 
sem elhanyagolható, vala-
mint Nagy Péter alakítása 
is fi gyelemre méltó. Talán 
azért, hogy a fi lm nemzet-
közi vizekre is kievezzen, 
külföldi színésznőt kértek 
Lora karakterének megfor-
mázására. 

Brazil jellegű fi lm-szap-
panopera, egy nem magyar 
főszereplő egy magyar fi lm-
ben, ami jobb lett, mint az 
Üvegtigris. Idegölés és idő-
sík keverés, pazar színészi 
játék. Lora nem vak, csak 
nem lát. Nem látja a Dávid-
tól a Gergőt.

Nagy Zsolt

Herendi Gábor: Lora

Vak szerelem
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Hírek
Vendég érkezett – Szom-
bat este táborunkba látogatott 
Bocz Marci, a DUE-táborok ko-
rábbi technikusa. Kérdésünkre 
elmondta, hogy jelenleg a nem-
rég indult Rádió Q nevű adónál 
hangmérnök, és nagyon sokat 
dolgozik, de most sikerült elsza-
badítania magát. Marci ma estig 
marad táborunkban, de a tervei 
szerint jövő pénteken ismét el-
látogat hozzánk.

Áramszünet – Tegnap este 
hirtelen sötétségbe borult a tá-
bor egy része. A szerencsétlen 
eset az éjjel dolgozókat sújtotta 
leginkább, hiszen az első újság 
szerkesztését szakította félbe. A 
vezetőség tagjai közül többen 
azonnal a megoldás nyomába 
eredtek. Végül a tábor gond-
nokának segítségével orvosol-
ták a problémát. 

Motoros tévés – Újabb 
lakóval bővült a tábor.Kovács 
Patrik kora délután érkezett 
Budapestről, Varga G. Gábor 
motorjával. A TV EGY csapa-
tát erősítő fiatalember a tá-
bor első napjaiban vitorlázott, 
ezért csatlakozott később a tá-
borozókhoz.

Jön! Jön! Jön!
A Tábor Embere!

Hamarosan!


